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Spørgsmål nr. 522 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Set i lyset af de mange indbrud i biler i Billund, og at forsk-
ning viser, at kameraer faktisk virker forebyggende på denne 
type kriminalitet, vil ministeren da tage initiativ til at overvå-
ge flere parkeringspladser i byen, så bl.a. turister ikke 
skræmmes væk.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en

udtalelse fra Rigspolitiet, der bl.a. har oplyst følgende:

”Sydøstjyllands Politi har oplyst, at der i Billund Kommune, 
der bl.a. dækker Billund by og Grindsted by, gennem de se-
neste tre år er sket en stigning i antallet af anmeldelser om 
indbrud i og tyveri fra biler.

I 2007 udgjorde det samlede antal anmeldelser således 148, 
mens antallet af anmeldelser i 2009 var steget til 352. Sydøst-
jyllands Politi har i den forbindelse oplyst, at hovedparten af 
de anmeldte indbrud i og tyveri fra biler er begået i forskelli-
ge beboelseskvarterer.

For så vidt angår Billund by har politikredsen konstateret en 
vis koncentration af de nævnte forhold omkring de private 
parkeringspladser i tilknytning til Lego/Legoland, Lalandia 
og lufthavnen. Disse private parkeringspladser er enten tv-
overvågede eller under opsyn af vagtselskab.

I 2009 oplevede man således en ”indbrudsbølge” i biler på 
Legolands parkeringspladser (41 anmeldelser i 2009 mod in-
gen i 2007 og 2008). I den forbindelse blev der iværksat civil 
politipatruljering på dage og tidspunkter, hvor der statistisk 
skulle være mulighed for at pågribe eventuelle gerningsmænd 
- dette dog uden resultat, idet der var tale om en enkeltståen-
de ”indbrudsbølge”. Sydøstjyllands Politi har i den forbindel-
se oplyst, at man har et tæt samarbejde med Legos vagtsel-
skab, og at man – med henvisning til tv-overvågningslovens 
§ 4a – har opfordret Lego til at overveje opsætning af video-
overvågning på pladsen. Så vidt Sydøstjyllands Politi er ori-
enteret, er der ikke opsat overvågning.

Sydøstjyllands Politi har endelig oplyst, at man i forbindelse 
med politiets udmøntning af den pulje på i alt 12,5 mio. kr., 
der blev afsat på finanslovene for 2008 og 2009 til opsætning 
af tv-overvågningsudstyr ved f.eks. gågader, offentlige plad-
ser og butikscentre, har indkøbt mobilt videoovervågningsud-
styr til brug i politikredsen. Behovet for og anvendelsen af 
videoovervågning i Sydøstjyllands politikreds har været drøf-
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tet i politikredsens kredsråd, og der har været enighed om, at 
overvågningsudstyret primært bør anvendes ved restaurati-
ons- og værtshusmiljøerne, navnlig i Vejle midtby.

Sydøstjyllands Politi har tilføjet, at hovedparten af de an-
meldte indbrud i/tyveri fra biler i Billund Kommune er sket 
spredt over forskellige beboelseskvarterer, uden at noget om-
råde skiller sig ud som særligt belastet, og anvendelse af vi-
deoovervågningsudstyret vurderes således ikke at være hen-
sigtsmæssigt i forhold til denne kriminalitet.

Rigspolitiet kan oplyse, at der i forhold til opsætning af tv-
overvågningsudstyr ved f.eks. gågader, offentlige pladser og 
butikscentre ved finanslovene for 2008 og 2009 er blevet af-
sat en pulje på i alt 12,5 mio. kr. Puljen er af Rigspolitiet ble-
vet udmøntet til politikredsene til overvågning af særligt be-
lastede områder.”

Justitsministeriet kan i forlængelse heraf oplyse, at ministeriet i januar i 

år har sendt et udkast til lovforslag om ændring af tv-overvågningsloven 

og lov om behandling af personoplysninger i høring. Formålet med de 

foreslåede ændringer er at udvide adgangen for boligforeninger mv., 

idrætsanlæg og kommuner til efter nærmere fastsatte betingelser at fore-

tage tv-overvågning af visse områder, der benyttes til almindelig færdsel.

Lovforslaget forventes fremsat senere i denne folketingssamling.


